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10. července 2023

Sto dvacet šest trafik rozežraných politiků ve
zdravotnických pojišťovnách

kverulant.org/cases/sto-trafik-rozezranych-politiku-ve-zdravotnich-pojistovnach

Kverulant.org zmapoval, kdo sedí ve správních a dozorčích
radách zdravotních pojišťoven. Zjistil, že jsou plné rozežraných
politiků a vysokých státních úředníků. Jenom ve statutárních
orgánech Vojenské zdravotní pojišťovny, ve Zdravotní
pojišťovně ministerstva vnitra, ve Všeobecné zdravotní
pojišťovně a v Oborové zdravotní pojišťovně je celkem 126
politických exponentů. Jejich odměna činí v průměru 30 tisíc
měsíčně za jeden či dva dny práce.  Za posledních šest let
takto politici již z veřejného zdravotního pojištění vyvedli
dohromady více než 185 milionů korun do svých kapes.
Kverulant každého z nich vyzval, aby peníze, které si „vydělal“,
daroval libovolné dobročinné, nejlépe pacientské,
organizaci. Kverulant usvědčuje rozežrané politiky již od roku
2009. Pomozte mu v tom alespoň symbolickým darem

https://www.kverulant.org/cases/sto-trafik-rozezranych-politiku-ve-zdravotnich-pojistovnach/
https://www.kverulant.org/podarujte-kverulanta-zaslouzi-si-to/
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Zleva předseda Tom Philipp, místopředseda Miroslav Kalousek,
místopředsedkyně Věra Adámková a ředitel Zdeněk Kabátek na tiskové

konferenci po jednání Správní rady Všeobecné zdravotní pojišťovny ČR, 30.
ledna 2023 / ČTK / Šulová Kateřina

Od roku 1993 na území České republiky působilo celkem 29
zdravotních pojišťoven. Tento počet se postupem času zredukoval
na současných sedm: Všeobecná zdravotní pojišťovna, Vojenská
zdravotní pojišťovna, Česká průmyslová zdravotní pojišťovna,
Oborová zdravotní pojišťovna zaměstnanců bank, pojišťoven a
stavebnictví, Zaměstnanecká pojišťovna Škoda, Zdravotní
pojišťovna ministerstva vnitra a RBP zdravotní pojišťovna. Všechny
hospodaří s veřejnými penězi z povinného zdravotního pojištění
občanů. Celková výše vybraného pojištění překonala už v roce
2021 částku 400 miliard korun.

Největší je Všeobecná zdravotní pojišťovna, která zajišťuje
zdravotní pojištění pro zhruba 5,9 milionu pojištěnců. Druhou
největší je Zdravotní pojišťovna ministerstva vnitra s více než 1,3
milionu klientů. Třetí je pak Česká průmyslová zdravotní pojišťovna
s 1,28 milionu klientů.
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Všem pojišťovnám položil Kverulant na jaře 2023 dotaz dle zákona,
aby zjistil, kdo sedí v jejich statutárních orgánech, jak často chodí
na jednání a kolik za to bere. Zjistil při tom, že většina statutárních
orgánů pojišťoven je prolezlá rozežranými politiky a vysokými
státními úředníky, kteří vedle toho ještě „stihnou“ zastávat mnohé
další dobře placené posty.  Tito lidé berou v pojišťovnách desítky
tisíc měsíčně za jeden či dva dny práce. Existuje však čestná
výjimka. Tou je Zaměstnanecká pojišťovna Škoda. Ta členům
správní a dozorčí rady neposkytuje žádné peněžité plnění ani
odměny.

Kverulant se ve svém seriálu soustředil na čtyři zdravotní
pojišťovny. Vojenská zdravotní pojišťovna, Zdravotní pojišťovna
ministerstva vnitra, Všeobecná zdravotní pojišťovna a Oborová
zdravotní pojišťovna. Informace od VZP nebyly zadarmo. Aby je
Kverulant dostal, musel pojišťovně zaplatit téměř 7000 korun.

Vojenská zdravotní pojišťovna

Vojenská zdravotní pojišťovna (VoZP) má 15člennou správní radu a
9člennou dozorčí radu. Tím však výčet placených funkcí nekončí.
V rozhodčím orgánu VoZP zasedá 10 lidí a výbor pro audit má 3
členy. Práce ve statutárních orgánech, ba ani v rozhodčím orgánu či
výboru pro audit rozhodně není časově náročná. Všechny tyto
orgány se scházejí přibližně 6krát do roka. Průměrně si člen správní
či dozorčí rady přijde na 168 tisíc korun ročně. To je 28 tisíc
měsíčně za jeden či dva dny práce. Jde však jen o průměr. Někdo si
vydělá mnohem víc.

Tak třeba takový brigádní generál MUDr. Zoltán Bubeník si
v pojišťovně od roku 2017 do roku 2022 přišel na 2 miliony korun.
To je ročně v průměru 340 tisíc korun. Při šesti zasedáních do roka
to vychází na 57 tisíc za jeden den práce. Šikovný brigádní generál
dělal v VoZP nejprve místopředsedu správní rady a pak i jejího

https://www.kverulant.org/wp-content/uploads/2023/05/oznameni-o-vyci-uhrady-pro-VZP-ve-vysi-6-958-brezen-2023.pdf
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předsedu. A ne dosti na tom, generál Bubeník k tomu ještě stíhá
dělat ředitele sekce vojenského zdravotnictví na ministerstvu
obrany.

Velitel teritoriálních sil

K pěkným penězům za pár dnů práce si ale můžete pomoci i jako
řadový člen. Receptem je kumulace funkcí. Štábní plukovník Ing.
Antonín Genser je členem dozorčí rady, ale i členem rozhodčího
orgánu. Tyhle dvě „práce“ mu od roku 2017 do roku 2022 vynesly
skoro 1,5 milionu korun. Přibližně v průměru čtvrt milionu ročně za
cca 14 dnů. A pan plukovník k tomu ještě dokáže být velitelem
teritoriálních sil a to zní hrdě, ať už to znamená cokoliv.

Ředitel vojenské rozvědky

Vojenská pojišťovna je vůbec plná báječně schopných lidí. Řekli
byste možná, že řídit vojenskou rozvědku je práce na více než plný
úvazek, a což teprve když za humny zuří válka, na jejímž výsledku
nám opravdu velmi záleží. Omyl, ředitel Vojenského zpravodajství
generálporučík Ing. Jan Beroun stíhá řídit rozvědku a ještě být i
členem správní rady VoZP. Dostal za rok 2021 a 2022 celkem 334
tisíc korun a jeho účast na jednáních v pojišťovně nebyla špatná.
Krásných 74 %. VoZP mu za to odměny trochu zkrátila, ale 19 tisíc
za den práce není špatný výdělek.
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Předseda vlády Petr Fiala a ministryně obrany Jana Černochová a ředitel
vojenské rozvědky Jan Beroun / Foto: ANNA BOHÁČOVÁ / MAFRA /

Profimedia

Best in covid

Skvělý výkon ředitele vojenské rozvědky, který mimo službu vlasti
dokáže ještě pomoci státu s řízením pojišťovny, však není ojedinělý.
O sebeobětování jistě může vyprávět i plukovník ve výslužbě
Roman Prymula. Pravda, souběh jeho funkcí netrval dlouho, ale i
tak si ocenění jistě zaslouží. Dokázal zajišťovat České republice
respektovanou pozici „best in covid“ jako ministr zdravotnictví, ale
stihl být i členem dozorčí rady VoZP v letech 2018, 2019 a 2020. A
to ještě není všechno. Pan Prymula navíc dokázal být členem další
dozorčí rady prošpikované rozežranými politiky a vysokými státními
úředníky. Od února 2018 do půlky října 2020 byl i ve Zdravotní
pojišťovně ministerstva vnitra. Dohromady si v obou pojišťovnách
vydělal téměř 420 tisíc korun. A to není špatný výdělek za celkem
přibližně 22 pracovních dnů.

Zdravotní pojišťovna ministerstva vnitra
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Zdravotní pojišťovna ministerstva vnitra (ZP MV ČR) je po
Všeobecné zdravotní pojišťovně druhým největším příjemcem
plateb zdravotního pojištění. ZPMV má 15člennou správní radu a
9člennou dozorčí radu. Tím však výčet placených funkcí nekončí.
V rozhodčím orgánu ZPMV zasedá 10 lidí a výbor pro audit má 5
členů. Práce ve statutárních orgánech, ba ani v rozhodčím orgánu
či výboru pro audit rozhodně není časově náročná. Všechny tyto
orgány se scházejí přibližně 6krát do roka. Průměrně si člen správní
či dozorčí rady přijde na 270 tisíc korun ročně. To je v průměru 28
tisíc měsíčně za jeden či dva dny práce.

Předseda správní rady se vzdal odměn

Přestože si ZP MV ČR vyžádala na zpracování Kverulantova dotazu
dle zákona čas navíc, v její odpověď chyběly údaje o odměnách
dlouholetého člena správní rady, a od 10. 7. 2019 dokonce jejího
předsedy JUDr. Ing. Jiřího Nováčka. Jiří Nováček je od roku 2014
náměstek ministra vnitra pro řízení sekce. Kverulant se domníval,
že se nejedná o opominutí ale, že Nováček bere za svoje angažmá
tak nemravné peníze, že se to pojišťovna stydí napsat. Této
hypotéze svědčilo i to, že ZP MV ČR sice Kverulantovi neposkytla
údaje o Nováčkových odměnách, ale informace o jeho docházce na
jednání správní rady ano. Kverulant se mýlil a příjemné překvapení
se tentokrát konalo. Kverulant si vyžádal doplnění informací a ZP
MV ČR mu sdělila, že Jiří Nováček se svých odměn zřekl. Tím však
dobré zprávy o členech statutárních orgánů vnitrácké pojišťovny
končí.

Vrchní bachař

Od 1. 7. 2019 je členem správní rady generál poručík ve výslužbě
PhDr. Petr Dohnal. Dohnal si v pojišťovně za tři a půl roku, tedy do
konce roku 2022, přišel celkem na jeden milion korun. To za
přibližně celkem 20 pracovních dnů jistě není špatné. Dohnal je
také od roku 2022 náměstkem ministra spravedlnosti Petra Blažka
alias Dona Pabla. Na počátku roku 2023 se stal, po změně názvu

https://www.kverulant.org/wp-content/uploads/2023/05/priloha_1192933953_0_poskytnuti-informace-ZP-MV-CR-doplneni.pdf
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pozice, vrchním ředitelem sekce vězeňství a resortní kontroly.  Před
tím, od roku 2015 do 2021, byl generálním ředitelem Vězeňské
služby České republiky (VS ČR).

Dohnal má za sebou několik afér. V únoru 2014 zahájila krátce po
svém nástupu ministryně spravedlnosti Helena Válková s Dohnalem
řízení o odvolání z funkce. Po mnoha soudních peripetiích se však
Dohnal do funkce vrátil a jen tři dny po tom, v prosinci 2015, odvolal
své dva nejbližší podřízené. Některá média tento krok označila za
„čistku“.

V prosinci 2017 se nechal vrchní bachař Petr Dohnal vyznamenat
předsedou Českého svazu bojovníků za svobodu Jaroslavem
Vodičkou. Vodička je bývalý člen pohraniční stráže a agent Veřejné
bezpečnosti, který dokonce dvakrát vstoupil do KSČ. Od roku 2011
je předsedou Českého svazu bojovníků za svobodu. V letech 2016
až 2020 působil jako krajský zastupitel Ústeckého kraje za koalici
SPO a SPD.
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„Za dlouholetou a záslužnou práci pro Český svaz bojovníků za svobodu
převzal Petr Dohnal z rukou předsedy Českého svazu bojovníků za svobodu

Jaroslava Vodičky Pamětní medaili II. stupně“, 21. prosince 2017. Foto:
Vězeňská služba ČR

„Za dlouholetou a záslužnou práci pro Český svaz bojovníků za
svobodu převzal Petr Dohnal z rukou předsedy Českého svazu
bojovníků za svobodu Jaroslava Vodičky Pamětní medaili II.
stupně“, 21. prosince 2017. Foto: Vězeňská služba ČR

Dne 8. května 2017 bývalý prezident Miloš Zeman jmenoval
Dohnala generálmajorem a dne 27. října 2020 generálporučíkem.
Ke dni 30. září 2021 skončil Dohnal na vlastní žádost ve funkci
generálního ředitele VS ČR a odešel do civilu. Základní plat vojáka
v hodnosti generálporučík činí od 1. 1. 2023 celkem 129 430
měsíčně. Plat generálporučíka vězeňské služby na podzim roku
2021 se díky všem příplatkům od tohoto platu nebude příliš lišit.
Když tento plat dosadíme do tabulky pro výpočet výsluhového
příspěvku, zjistíme, že Dohnal bere mimo odměny ZP MV ČR a
mimo plat náměstka ministra spravedlnosti ještě 71 510 korun
čistého měsíčně.
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Policejní prezident

Nejspíš ještě lépe je na tom, co se týče výsluh, další člen správní
rady ZP MV ČR generálmajor Mgr. Jan Švejdar. Ten si sice v ZP MV
ČR „vydělal“ od 1. července 2019 do konce roku 2022 jen necelých
700 tisíc korun, ale na výsluhách bere měsíčně od dubna 2022, kdy
odešel z postu policejního prezidenta do civilu, částku kolem
100 000 korun čistého měsíčně.

Výsluhový příspěvek vojáků, policistů a bachařů má primárně
sloužit sociálnímu zabezpečení těchto osob, když už nejsou
schopni vykonávat svoji profesi a jejich uplatnění na trhu práce je
z důvodu předchozí vysilující a náročné služby podstatně ztížené.
To však zjevně není ani Dohnalův, ani Švejdarův případ. Možná by
nebylo od věci se zamyslet nad tím, že ti vojáci, policisté a bachaři,
které dál zaměstnává stát, nemají mít na výsluhy nárok. A možná
by nebylo od věci tyto výsluhy zrušit úplně.

Kdo si v pojišťovně vydělal nejvíc?

Byl to ředitel Krajského ředitelství policie Královéhradeckého kraje
brigádní generál Ing. Petr Petřík. Ten si od roku 2017 do roku 2022
přišel na 3,5 milionu korun. Tedy přibližně na 600 tisíc korun ročně.
Petřík byl do 30. 6. 2019 předsedou dozorčí rady, pak od 1. 7. do 9.
7. 2019 jejím členem a od 10. 7. 2019 opět předsedou. Mimoto je
od 8. 2. 2017 členem výboru pro audit a od 22. 6. 2017 jeho
místopředsedou.

Roman Prymula
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Plukovník ve výslužbě Roman Prymula byl statuárním zástupcem
ve Zdravotní pojišťovně ministerstva vnitra od února 2018 do půlky
října 2020, ale stihl být i členem dozorčí rady Vojenské zdravotní
pojišťovny v letech 2018, 2019 a 2020. Prymula navíc dokázal být
členem další dozorčí rady  Všeobecné zdravotní pojišťovny
prošpikované rozežranými politiky a vysokými státními úředníky.
Vedle toho ještě Prymula dokázal zajišťovat České republice
respektovanou pozici „best in covid“ jako ministr zdravotnictví.

Všeobecná zdravotní pojišťovna

Všeobecná zdravotní pojišťovna (VZP) je největším příjemcem
plateb zdravotního pojištění a spravuje zhruba 5,9 milionu
pojištěnců. Správní radu tvoří celkem 30 členů, z čehož 10 členů je
jmenováno vládou a 20 členů voleno Poslaneckou sněmovnou.
Patrně nikoho nepřekvapí, že členy správní rady jsou politici napříč
politickým spektrem. Podobné je to s členy dozorčí rady. Ta má
13 členů, z toho 10 členů je voleno dolní komorou parlamentu a 3
členy jmenuje vláda na návrh ministra zdravotnictví, ministra financí
a ministra práce a sociálních věcí.

Celkem tak mají politici ve VZP čtyřicet tři trafik. Jen znalci patrně
vědí, že státní Všeobecná zdravotní pojišťovna má ještě dceřinou
společnost Pojišťovnu VZP (PVZP), která poskytuje komerční
pojištění. Ke čtyřiceti třem trafikám ve VZP je tak nutno ještě
připočítat pět členů dozorčí rady PVZP a čtyři členy správní rady
PVZP. Dohromady tak mají politici v obou pojišťovnách více než
padesát trafik.

https://www.kverulant.org/wp-content/uploads/2023/03/Clenove-Spravni-rady-VZP-CR.pdf
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Pojišťovna VZP / ČTK / Petr Švancara

Práce ve statutárních orgánech rozhodně není časově náročná.
Správní rada VZP se schází obvykle maximálně 12krát do roka a
dozorčí 6krát. Průměrně si člen správní či dozorčí rady přijde na
téměř 290 tisíc korun ročně. To je v průměru téměř 27 tisíc měsíčně
za jeden či dva dny práce. Za sledované období, tedy od roku 2017
do roku 2022 si tak politici uloupli z veřejného zdravotního pojištění
78 milionů korun.

Kumulace funkcí aneb Kašleme na voliče

Nejen na VZP je dobře vidět jedna z chronických nemocí, kterou trpí
česká politika či, chcete‑li, správa veřejných věcí. Tato choroba se
jmenuje kumulace funkcí. Hlavní symptom této nemoci je zřejmý, je
jím nekvalitní, ledabylá a nekoncepční správa státu. Politici ani
teoreticky nemohou mít čas byť jenom získat všechny informace,
které by měli znát, když rozhodují o našich záležitostech. Vždyť
například funkce radního v jakékoliv velké municipalitě, a zvláště v
hlavním městě Praze, je velice mentálně i fyzicky náročná, jako
práce víc než na plný úvazek. A ne dosti na tom, politici tímto
přístupem vyjadřují i pohrdání voliči. Vždyť jako by říkali: „Ano, vy
jste si nás sice zvolili, ale ve skutečnosti na práci pro vás kašleme
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nebo ji za nás bude dělat někdo jiný, někdo v pozadí a my se
budeme moci soustředit na to nejdůležitější. Tím je obsluha nás
samých.“

Bohuslav Svoboda, Miroslav Kalousek, Foto: Profimedia

Křiklavým příkladem kumulace funkcí je primátor Prahy Bohuslav
Svoboda (ODS), který do dubna 2023 zasedal ve správní radě
Všeobecné zdravotní pojišťovny. Nejenže je poslancem, je i členem
zdravotnického výboru sněmovny. Od února 2022 je také členem
podvýboru pro oblast specializačního a profesního vzdělávání, vědu
a výzkum. Je také členem meziparlamentních skupin pro tyto státy:
Itálie, Izrael, Rakousko a Spojené státy americké. K tomu ještě
působí na 3. lékařské fakultě Univerzity Karlovy.

Svoboda si jako pražský primátor přijde na 140 tisíc měsíčně. Ve
sněmovně jako poslanec vydělává 130 tisíc měsíčně. Svoboda si
na poslaneckých náhradách nechal vyplatit od počátku volebního
období, tedy od listopadu 2021 do 1. července 2022, celkem
753 552 korun. To je téměř 110 000 korun měsíčně. Ve VZP si od
roku 2017 do konce roku 202 vydělal 1 737 398 korun. Vzhledem

https://www.kverulant.org/wp-content/uploads/2022/11/platy-nove-velke-scaled.jpg
https://www.kverulant.org/wp-content/uploads/2022/11/poslanecke-nahrady-nove-velke-scaled.jpg
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k tomu, že se správní rada schází přibližně jednou měsíčně a
Svoboda má průměrnou účast 73 %, vychází jeho odměna na
téměř 33 tisíc korun měsíčně za jedno jednodenní zasedání.

Svoboda není zdaleka jediným poslancem, který má celou řadu
„vedlejšáků“ či, chcete-li, trafik. Podobně jako Bohuslav Svoboda se
více než polovina poslanců věnuje i regionální politice. Česká
televize uvádí, že ze 200 členů dolní komory je to 117. To je 59 %.
Procentuálně nejvíc zastupitelů, radních nebo starostů mají ve
svém klubu lidovci, 17 z 20, to je 85 %. U ODS je to 21 z 34 (61 %),
ANO má 40 z 71 (56 %), STAN 19 z 33 (57 %), SPD 12 z 20 (60
%), TOP09 7 ze 14 (50 %). Piráti nemají v municipalitách žádného
člena. Kromě zasedání ve správních a dozorčích radách a
regionální politiky se ale někteří zákonodárci věnují také ještě svým
původním povoláním. Jsou třeba lékaři, právníky nebo řediteli
divadel či škol.

Certifikovaný homeopat v čele správní rady

Nejvíce si v pojišťovně vydělala poslankyně za ANO Věra
Adámková, CSc. Od roku 2017 do roku 2022 to bylo celkem 2,6
milionu korun. Adámková je členkou správní rady VZP od 6. února
2014 a v únoru 2018 byla zvolena její předsedkyní. Pak ji v únoru
2022 vystřídal další politik Tom Philipp (KDÚ-ČSL). Po tomto datu
již byla Adámková jej místopředsedkyní správní rady.

Adámková v roce 2019 obdržela anticenu spolku Sysifos zlatý
Bludný balvan v kategorii družstev (spolu s Andrejem Babišem,
Tomiem Okamurou a „dalšími hvězdami českého politického nebe“)
za „blábolení a šíření pitomostí v oblasti zdravotnictví a vědy“. V
„laudatiu“, tedy v odůvodnění udělení anticeny byl zmíněn její výrok
na půdě sněmovny: „Právě proto, že jsem certifikovaný homeopat,
musím říci, že je naprosto špatně, kdyby se pustily tyto léky do
prodeje, protože obsahují velmi závažné látky, byť tedy v malém
ředění, které mohou lidské tělo poškodit.“
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Kverulant by chtěl věřit, že místopředsedkyně VZP toho o zdravotní
problematice ví více než o homeopatii. Homeopatické preparáty v
sobě neobsahují jedinou molekulu původní látky, a proto mohou
poškodit maximálně tak pacientovu peněženku. Pravidelně to
ukazují skeptici po celém světě, kteří se homeopatiky vesele
předávkovávají.

Původně kardioložka Adámková také stanula v čele „výzkumného
týmu“, který vypracoval studii proveditelnosti vývoje české vakcíny
na onemocnění covid-19. Začátkem dubna 2020 Adámková uvedla,
že zatím nechce předvídat, zda bude výzkum úspěšný a kdy by
mohl mít hmatatelné výsledky. Místopředseda České vakcinologické
společnosti, epidemiolog Roman Chlíbek, se naopak předpovědi
nebránil a ta se pak také zcela vyplnila. Žádná vakcína nebude, ve
vakcínách jsme outsider. Chlíbek rovněž vyjádřil rozpaky nad tím,
že týmu vyvíjejícímu očkování velí lékařka s úplně jinou
specializací, a to kardiologickou, což je podle něj český unikát.

Ale paní Adámková toho vedle řízení pojišťovny, homeopatie a
vývoje originální české vakcíny proti covidu stihne ještě mnohem
více. Ve sněmovně je poslankyně Adámková místopředsedkyní
výboru pro zdravotnictví, členkou podvýboru pro myslivost,
rybářství, včelařství, zahrádkářství a chovatelství, podvýboru pro
lékovou politiku, přístrojovou techniku a zdravotnické prostředky,
podvýboru pro oblast populačního zdraví, implementaci nových
léčebných a vyšetřovacích metod a dále ještě členkou
meziparlamentních skupin pro tyto státy: Itálie, Izrael, Rakousko,
Spojené státy americké, Spolková republika Německo, Velká
Británie a pro severské státy.

Konflikt zájmů Toma Philippa

Jak už bylo uvedeno, v únoru 2022 byl předsedou správní rady VZP
zvolen další politik, Tom Philipp (KDÚ-ČSL). Před tím byl Philipp
členem správní rady VZP, a to až do září 2020, souběžně s tím, že
byl i 1. místopředsedou představenstva velkého poskytovatele
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zdravotní péče společnosti Agel. Agel vlastní v České republice síť
desíti nemocnic, poliklinik a dalších zdravotnických zařízení. Těm za
zdravotnické výkony platí zdravotní pojišťovny v čele s VZP. Je
celkem evidentní, že zájem pojišťovny je, aby tyto platby byly co
nejnižší, a zájem nemocnic je právě opačný. Ale Tom Philipp zřejmě
neměl problém v dohodovacím řízení zastupovat obě strany.
Dohodovací řízení je institut pro stanovení hodnot bodů, výši úhrad
zdravotních služeb hrazených z veřejného zdravotního pojištění,
včetně regulačních omezení, mezi zástupci zdravotních pojišťoven
a zástupci příslušných profesních sdružení poskytovatelů.

Ve sněmovně je poslanec Philipp místopředsedou výboru pro
zdravotnictví, podvýboru pro oblast financování zdravotnictví a
zdravotní pojištění, místopředsedou podvýboru pro oblast
financování zdravotnictví a zdravotní pojištění a členem podvýboru
pro bytovou politiku a výstavbu. Dále je členem stálé komise pro
kontrolu použití odposlechu a záznamu telekomunikačního provozu,
použití sledování osob a věcí a rušení provozu elektronických
komunikací a členem stálé komise pro práci Kanceláře Poslanecké
sněmovny. Je také členem meziparlamentních skupin pro tyto státy:
Arménie, Francie, Katar, Slovensko a Bahrajnské království.

Hlídač státu stát nehlídá, ale vytváří

Smutným překvapením objeveným při analýze všech dat bylo pro
Kverulanta zjištění, že členem správní rady VZP je od roku 2022 i
Michal Bláha, zakladatel a ředitel skvělého protikorupčního nástroje
Hlídač státu. Podobně jako Kverulant měl i Michal Bláha před lety
odvahu začít kontrolovat, jak politici, úředníci a stát zacházejí s
našimi penězi. Díky němu a jeho Hlídači státu se dají vyhledávat
informace o smlouvách, úřadech, politicích a kontrolovat toky
veřejných peněz. Nyní o tocích veřejných peněz sám rozhoduje, a
to nejen jako člen správní rady VZP, ale od prosince roku 2018 i
jako předseda dozorčí rady pražské městské firmy OPERÁTOR

https://www.hlidacstatu.cz/
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ICT. OPERÁTOR ICT je firma ze 100 % vlastněná Pražským
magistrátem a ročně z rozpočtu města utrácí přibližně čtvrt miliardy
korun.

Do obou funkcí dosadili Bláhu politici z Pirátské strany. Kverulant je
přesvědčen, že je možné stát buď vytvářet, podílet se na chodu
jeho velké instituce, nebo jej kontrolovat, potažmo, že politiky je
možné buď kontrolovat, nebo se s nimi kamarádit. Dělat obojí
najednou je konflikt zájmů.

Dvojitý Kalousek

Jak už bylo uvedeno, tak patrně jen skuteční znalci vědí, že státní
Všeobecná zdravotní pojišťovna má dceřinou společnost Pojišťovna
VZP (PVZP), která poskytuje komerční pojištění. Tato dcera získala
lobováním Jaroslava Faltýnka (ANO) monopol na pojištění
léčebných nákladů cizinců. Jde o miliardový byznys na úkor
běžných komerčních pojišťoven a v rozporu s legislativou EU. Zisky
z tohoto byznysu nyní inkasuje Miroslav Kalousek (TOP 09) ve
formě odměn pro člena dozorčí rady PVZP a místopředsedy
představenstva VZP.
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Jaroslav Faltýnek ANO a Miroslav Kalousek TOP 09 / Milan Malíček / Právo /
Profimedia

Dobře informované zdroje uvádějí, že strůjci monopolu PVZP z ní
vyvádějí peníze prostřednictvím fiktivních provizí vyplácených
vybraným pojišťovacím zprostředkovatelům.  Od nich jsou peníze
předávány politikům, údajně i přímo Faltýnkovi a Kalouskovi. Podle
Kverulantova věrohodného zdroje byly z těchto peněz také
nabízeny úplatky některým poslancům za to, že nebudou hlasovat
pro zrušení nemravného monopolu na pojišťování cizinců. Další
informace naleznete v Kverulantově kauze Jak Jaroslav Faltýnek
proloboval velkou trafiku pro Miroslava Kalouska.  

Miroslav Kalousek si jako místopředseda správní rady ve VZP
vydělal v roce 2022 celkem 316 tisíc korun. V roce 2022 se konalo
10 zasedání správní rady. Kalousek si tak za jeden den práce přišel
na téměř 32 tisíc korun. Kolik činí Kalouskova odměna v PVZP,
Kverulant neví, PVZP mu to odmítá sdělit.

Kverulant se soudí s pojišťovnou

https://www.kverulant.org/cases/jak-jaroslav-faltynek-proloboval-velkou-trafiku-pro-miroslava-kalouska/
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Kverulant se v březnu 2023 dle zákona o veřejném přístupu
k informacím zeptal PVZP nejen na odměny Miroslava Kalouska,
ale na odměny všech členů správní a dozorčí rady této
pojišťovny. PVZP mu tyto informace odmítla poskytnout. Organizaci
na neposkytnutí informace o výši odměn patrně velmi záleží, a tak
si na její zatajování dokonce najala externího advokáta. Ten
Kverulantovi sdělil, že pojišťovnu „nelze považovat za povinný
subjekt ve smyslu zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k
informacím, ve znění pozdějších předpisů, což je konečně
podloženo i judikaturou“, a proto informace poskytovat nemusí a ani
nebude. Kverulant se podáváním dotazů dle výše uvedeného
zákona zabývá již od svého vzniku v roce 2009, a proto proti
neposkytnutí informací podal stížnost. Marně, PVZP mu opět
prostřednictvím najatého advokáta nevyhověla. Kverulant proto
v květnu 2023 podal na PVZP žalobu.

Oborová zdravotní pojišťovna

Oborová zdravotní pojišťovna zaměstnanců bank, pojišťoven a
stavebnictví (OPZ) je s více než 740 000 pojištěnci třetí největší
zaměstnaneckou pojišťovnou v Česku. OPZ nejprve neposkytla
Kverulantovi informace tak, jak jí to ukládá zákon. Kverulant tak
musel podat proti ignorování zákona o svobodném přístupu
k informacím stížnost. Odvolací orgán, kterým byl Úřad pro ochranu
osobních údajů Kverulantovi zcela vyhověl a rozhodnutím z 23.
června 2023 přikázal OZP požadované informace poskytnout. To se
následně 10. července 2023 také stalo.

Z informací poskytnutých OZP Kverulant zjistil, že OZP má
patnáctičlennou správní radu a pět jejích členů jmenuje vláda.  Těmi
se od 25. února 2023 stali Ing. Jakub HAAS, Mgr. Jindřích
LAUSCHMANN,  JUDr. Radek POLICAR, Mgr. Jakub SOFKA a
Mgr. Pavlína ŽÍLOVÁ. Správní rada se v letech 2017 až 2022
scházela obvykle 6krát do roka a průměrný člen si za jedno
zasedání přišel v průměru na 36 151 korun. Nejvíce si v těchto
letech vydělal předseda správní rady OZP Ing. Miroslav

https://www.kverulant.org/wp-content/uploads/2023/03/Odmitnuti-zadosti-PojisTovny-VZP-27-unor-2023-priloha_1150322248_0_Reakce-na-zadost-o-poskytnuti-informaci.pdf
https://www.kverulant.org/wp-content/uploads/2023/03/stiznost-na-nepskytnuti-informaci-dle-zakona-dotaz-Pojistovna-VZP%5EJ-a.s.-odmeny-spravni-a-dozorci-rady-2017-az-2022-28-brezen-2023.pdf
https://www.kverulant.org/wp-content/uploads/2023/07/Rozhodnuti-UOO-o-tom-ze-povinny-Pojistovna-OZP-ma-postnout-infomrace-dle-zakona-106-1999-Sb-doslo-24.-6.2023.pdf
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CHLUMSKÝ a to celkem 2 620 500 korun. Místopředseda správní
rady Ing. Václav MATYÁŠ si přišel na 1 910 000 korun.  Jedinou
bílou vránou ve statutárních orgánech OZP byl Ing. Pavel JIRÁK,
který za funkci místopředsedy správní rady odmítl odměnu. Přehled
odměn všech členů správní rady OZP v letech 2017 až 2022
naleznete zde.

Dozorčí rada OZP má devět členů a tři její členy jmenuje vláda.
 Těmi s od 25. února 2023 stala Ing. Eva GAJDOŠOVÁ a to na
návrh ministra financí Zbyňka Stanjury (ODS), Ing. Hana
SEMÍNOVÁ na návrh ministra zdravotnictví Vlastimila Válka (TOP
09) a MUDr. Marián HOŠEK na návrh ministra práce a sociálních
věcí Mariána Jurečky (KDU-ČSL). I dozorčí rada se v letech 2017
až 2022 scházela obvykle 6 krát do roka a průměrný člen si za
jedno zasedání přišel v průměru na téměř stejné peníze a to 36 906
korun. Nejvíce si v těchto letech vydělal předseda dozorčí rady OZP
RNDr. Lubomír NETOLICKÝ a to celkem 2 309 000 korun. Přehled
odměn všech členů správní rady OZP v letech 2017 až 2022
naleznete zde.

Celkem si tak všichni členové statutárních orgánů OZP za
sledované období uloupli z veřejného pojištění dalších více než 35
milionů korun.

Podnikání za peníze pojištěnců

Podobně jako Všeobecná zdravotní pojišťovna i OZP stoprocentně
vlastní pojišťovnu poskytující komerční pojištění. Jmenuje se
Vitalitas pojišťovna, a.s. a k jejímu založení si vedení OZP od plátců
zdravotního pojištění vzalo 91 milionů  korun. Na založení další
100% dcery OZP servis s.r.o., která má předmětu podnikání
zapsánu  distribuci a prodej elektřiny si vedení OZP vzalo
z „kasičky“ kam přispívají občané pro případ nemoci, dalších 35
milionů korun.

https://www.kverulant.org/wp-content/uploads/2023/07/odmeny-SR-OZP.pdf
https://www.kverulant.org/wp-content/uploads/2023/07/odmeny-DR-OZP.pdf
https://www.kverulant.org/wp-content/uploads/2023/07/Vitalis.pdf
https://www.kverulant.org/wp-content/uploads/2023/07/OZP-servis-s.r.o..pdf
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Ilustrační foto: Profimedia

Kverulant je přesvědčený, že zdravotní pojišťovny by se měly
především zabývat zprostředkováním účinné a efektivní zdravotní
péče a nikoliv podnikat s vybraným pojistným v oboru distribuce a
obchod s elektřinou. Kverulant požádal 13. července 2023 vedení
pojišťovny OZP o vysvětlení a nebude-li uspokojivé, podělí se o
svoje zjištění s orgány činnými v trestním řízení.

Jde to i zadarmo

Kverulant zjistil, že většina statutárních orgánů pojišťoven je
prolezlá rozežranými politiky a vysokými státními úředníky, kteří
vedle toho ještě „stihnou“ zastávat mnohé další dobře placené
posty.  Tito lidé berou v pojišťovnách desítky tisíc měsíčně za jeden
či dva dny práce. Existují však čestné výjimky. Tou první je
Zaměstnanecká pojišťovna Škoda. Ta členům správní a dozorčí
rady neposkytuje žádné peněžité plnění ani odměny. Další čestnou
výjimkou je předseda správní rady Zdravotní pojišťovny ministerstva
vnitra (ZP MV ČR) Jiří Nováček. ZP MV ČR Kverulantovi sdělila, že
Jiří Nováček se svých odměn zřekl. Druhou bílou vránou byl Ing.
Pavel JIRÁK, který za funkci místopředsedy správní rady OZP
odmítl odměnu.

https://www.kverulant.org/wp-content/uploads/2023/05/priloha_1192933953_0_poskytnuti-informace-ZP-MV-CR-doplneni.pdf
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Kverulant vyzval politiky: Vraťte peníze nemocným lidem

Za posledních šest let si pro sebe politici jen ve VZP odklonili z
veřejného zdravotního pojištění  78 milionů korun. Ze ZP MV ČR to
bylo 48 milionů  z Vojenské zdravotní pojišťovny 27 milionů korun a
u OZP více než  35 milionů korun. To je dohromady více než 185
milionů korun. Kverulant každého z nich vyzval, aby peníze, které si
ve zdravotních pojišťovnách „vydělal“, daroval libovolné obecně
prospěšné, nejlépe pacientské, organizaci, nikoliv však
Kverulantovi.

Budiž znovu jasně řečeno, že Kverulant programově odmítá dary od
politiků, politických stran a z veřejných rozpočtů. Protože pokud je
nezisková společnost financována převážně z veřejných rozpočtů, o
kterých rozhodují politici, bude jen těžko nezávislá. Spíš se stává
součástí establishmentu a věnuje se problematice, která zajímá
spíše politiky nebo grantové úředníky než veřejnost.

Prosba o podporu

Veřejná kontrola politiků je docela náročná práce a bez peněz se
dělat nedá. V této kauze už jsme museli zaplatit téměř 7000 korun
za poskytnutí informací.  Další tisíce nás stálo provedení této dosti
rozsáhlé analýzy a vypracování a podání žaloby na VZP. Přesto
není Kverulant napojen na penězovody z veřejných zdrojů. Nejsme
placeni z vašich daní. Jsme odkázáni jen na pomoc našich dárců.
Bez nich bychom museli svou práci zastavit. Prosíme, buďte jedním
z nich. Číslo Kverulantova účtu je 4350490001/5500 nebo můžete
k darování použít i tuto zabezpečenou darovací bránu.

Zpět na výpis kauz Chci darovat
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